
Protokoll fra visitas Elverhøy 01.02.22-06.02.22 

Tirsdag 01.02.22 

Formiddag tilsynssamtaler med soknets 3 prester 

1145 Lunchbønn i Elverhøy kirke ledet av Kantor Erlend Karlsen og Kapellan Jill Sæterbø Kjølaas. 

1200 Møte med ansatte og stab. 

Biskop Olav, Domprost Stig Lægdene, rådgiver Jon Marius Kobro Hammer, Kirkeverge Oddgeir 

Albertsen, Menighetsrådsleder Hilde Widding, sokneprest Hans-Erik Schjøth, kapellan Jill Sæterbø 

Kjølaas, prostiprest Marte Holm Simonsen, daglig leder Gro Lillenes, kirketjener Signor Hansen. 

Trosopplærer Aksel Bjerke har pappapermisjon. 

Gro Lillenes innledet møtet. Soknepresten ledet en presentasjonsrunde. Biskopen berømmet 

menigheten for valget av tema for visitasen- «Helhetsplan for Elverhøy menighet». 

Biskopen ba alle ansatte om å løfte frem gleder og utfordringer  

Signor Hansen: Trives veldig godt i Elverhøy. Kom hit i fjor fra Domkirken og visste en del om hva som 

ventet. Gode arbeidsforhold, parkeringsplass og fint å arbeide her. Frustrert over koronapandemien 

og tiltakene som følger med. 

Gro Lillenes: Har jobbet her siden 2005, med stor utskifting av stabsmedarbeidere. Men fin stab hele 

veien. Godt forhold til MR-leder. Ser frem til å få satt i stand uteområdene. Hage, søppelhåndtering, 

kirkeutestue/ gapahuk, bua/kirkestuen ved parkeringsplassen mm. For å gjøre uteområde attraktivt 

og tilgjengelig for menighetens aktiviteter. 

Marte Holm Simonsen: Veldig ny. Lite å kommentere på. 

Jill Sæterbø Kjølaas: Veldig fin kirke og godt å jobbe her. Fin stab. Trøtt av unntakstilstanden grunnet 

Covid 19, men ER kirke også i unntakstilstand med tilpasningene. 

Hans Erik: Kjenner at jeg går med glede til jobb. Både på grunn av kollegafellesskapet og mening i 

arbeidet. En variert jobb. Liker grasrotarbeidet og det vakre kirkerommet. Frustrasjon over alt som er 

parkert p.t. og at aktivitetene bare er halvfulle pga. restriksjoner. Visitasen er en fin mulighet for 

samarbeid mellom ansatte og MR om aktiviteter og planverk. 

Erlend Karlsen: Godt med ny stab på plass. Kirkerommet er veldig godt å være i. For musikk og 

generelt opphold i rommet. Utforming som er tilpasset både små og store forsamlinger. Mye planlagt 

aktivitet som har måttet avlyse siste årene, men barnekorene har kunnet holde det gående. Orgelet 

er på overtid og ønsker prosess for nytt. 

Biskopen- kontorfasililteter for mange i Skippergata, mer enn gangavstand til kirken. Hvordan 

fungerer dette? 

Gro- Stabsmøter p.t. i menighetssal i kirkekjelleren pga avstandskrav. Kommer trolig til å fortsette 

med dette, for godt å være mer i kirken. Innredet kontor i kjelleren. 

Erlend: Savner et menighetshus. Mye aktivitet i kirken begrenser tilgjengelighet for ansatte og andre 

aktiviteter.  

Domprost Stig: Det er antakelig regulert inn et menighetshus på tomten. 

 



Gro: Veldig mange rom i kirken oppgradert senere år. Nytt HC-toalett ved øst-inngangen. Nytt 

kjøkken, oppgradert dåpsrom, lagerrom mm. 

Oddgeir: Elverhøy kirke har en del utvendige vedlikeholdsbehov. Kirken har høyeste prioritet mtp 

sikring av verdier. Tak og grunnmur, drenering mm. 

Innendørs behov for ny oppvarming og sprinkling.  

Hans Erik: «Landskirka» med historikk og en sterk betydning for Tromsøs voksne befolkning. Men 

viktig å være kirke for den unge voksende befolkningen. Stor tilflytting og nybygging langs sjøen fra 

Strandveien, via Fagereng til Wangberg. 

Ca. 100 dåp pr. år. En månedlig dåpsfri gudstjeneste. En familiemesse med dåpsfokus pr. måned.  

Familiekirka Elverhøy. Tilrettelagt med lekerom i kjelleren. Familiemiddag kombinert med 2 barnekor 

og samiskbabysang ukentlig. 

Elverhøy fungerer som Tromsøs samiske kirke. Biskopen registrerer med glede bevisstheten blant 

byens samiske befolkning om Elverhøy som sin kirke. 

Gudstjenestesøkningen synkende her som del av den nasjonale trenden.  

 

1415 Møte med omsorgstjenesten Sør-Tromsøya, avd Teaterkvarteret. 

Møtet ble avholdt på teams grunnet covidsmitte i omsorgstjenesten. Deltakere: Biskopens følge, 

Elverhøyprestene, Diakon Ellen Norbakken fra Domkirken, Samt Tor Arne Strøm, Sonni Christina 

Bruvold og Gøril Tobiassen Nilsen fra omsorgstjenesten. 

Sokneprest Hans Erik innledet møtet og presenterte deltakerne. 

Trond Arne Strøm orienterte om organiseringen i omsorgstjenesten og ga en kort 

situasjonsbeskrivelse av arbeidet, bemanning og lokaliteter. 

Sonni C. Brusvold, avdelingsleder Himmel og hav, samt Teaterkvarteret. Beboere i egne leiligheter. 

Gøril: Avdelingsleder Kveldroveien. voksne beboere med tung funksjonsnedsettelse. 

Avdeling Sommereng. Voksne beboere. Har klubb, og arrangerer reiser og opplevelser. 

Individuelle planer for hver bruker. Ulike fungeringsbehov. Noen har lett for å uttrykke egen vilje. Hos 

andre må pårørende involveres i kartleggingen. 

Biskopen refererte til rettigheten for tros- og livssynsbetjening for alle, uavhengig av funksjonsevne. 

Ellen Nordbakken orienterte om UNIK. Arbeid med sterkt hjelpetrengende med assistenter og 

selvgående deltakere i fellesskap. Gudstjenestesamling med etterfølgende pizza. Koblet opp til 

konfirmantundervisning for målgruppen. 

Unik ved Ellen vil gjerne få rutiner for avertering av tilbud. Facebook fungerer for brukere av 

Alfheimklubben. Trond Arne Strøm vil invitere Unik til å informere ledergruppen i omsorgstjenesten. 

 

1630 Besøk i karmelittklosteret i Holtvegen. 



Biskop Berislav og prest Arne Marco Kirsebom fra Tromsø stift i Den katolske kirke gjestet klosteret 

sammen med biskop Olavs følge. 

Nonnene fortalte om Karmelittordenens historie og drivkreftene bak etableringen av klosteret i 

Tromsø. 

1730 Vesper i klosteret. Ledet av biskop Berislav. Homilie ved biskop Olav. 

 

1830 Menighetsrådsmøte 

MR-leder ledet møte. Presentasjonsrunde.  

Økonomi. God økonomi og diakonifond på ca. 470000 nkr. Men regnskapsførselen har ikke vært 

tilfredsstillende de seneste årene. Kirkevergen er på saken. 

Brannslukningsanlegg må installeres. Tidligere godkjent bevilgning fra kommunen i forhold til anbud. 

Men stoppet av riksantikvaren. Kirkevergen orienterte om prosess. Et skjult sprinkleranlegg vil 

fortrenge dagens oppvarmingsanlegg i tak, som igjen går utover gulvvarmen. Fellesrådet vil i 

nærmeste fremtid spille dette inn til kommunens økonomirappport 1 som behandles i mai.  

Nytt Orgel- MR har satt av midler ca. 50.000 til prosjekt med orgelkonsulent. Også nedsatt en 

orgelkomite, samt 4 ofringer til orgelformålet. 

Jan Rosenvinge orienterte om en lengre prosess der alle aktører konkluderer med at det ikke kan 

forsvares å restaurere eksisterende instrument. Realistisk tidshorisont er anbud fra orgelbyggere i.l.a. 

et års tid og en innsamlingskomite ledet av en person med bred kontaktflate mot offentlighet og 

lokalt næringsliv. Et alternativ er et kunstfaglig doktorgradsprosjekt. 

Kirkeutestue (grillhytte/ gapahuk). Finansiert av diakonifondet og økonomisk støtte fra 

bispedømmerådet. Søknad sent fylkeskonservator som var negativt innstilt med begrunnelse i 

estetikk. 

Bemanning- Menigheten ønsker seg primært en diakon, men ser det vanskelig å finansiere dette selv. 

Hvis dette skal realiseres må menighetsrådet lage et prosjekt for diakonien, f.eks. ungdomsarbeid, 

som kan utløse offentlig eller annen finansiering. 

Domprosten har meldt inn Elverhøy menighet mtp. tildeling av katekethjemmel fra 

bispedømmerådet. Domprosten er enig med MR om at ungdomsarbeid er et viktig satsningsområde 

for menigheten. 

Ny lokal grunnordning for hovedgudstjenesten vedtatt i MR 2021. 

Biskop Olav: 

Registrerer at dåpstallene har gått mye ned da menigheten ikke lenger døper så mange utensogns 

barn. Etter koronatiden har menighetene blitt mer fleksible på dåp utenom hovedgudstjenesten. 

Elverhøy er en skolemenighet. 4 barneskoler og 2 ungdomsskoler. Dette har sammenheng med 

barne- og ungdomsarbeidet. Biskopen utfordrer menigheten til å vurdere samarbeid med eller tiltak 

mot grunnskolene i menigheten. Skolene må gjerne inviteres inn i kirkerommet med sin lokalhistorie 

og kulturelle skatter. 

Elverhøy menighet har en diakoniplan, men ikke diakoniutvalg. Diakoni er en helt nødvendig 

livsnerve i en menighet. Dette må helhetlig menighetsplan ta inn over seg. 



Mal for diakoniplan utarbeidet av tidligere diakonirådgiver og kirkefagsjef Heidi Norbye. Rådgiver vil 

skaffe denne til veie for MR. 

Samisk i gudstjenesten. Elverhøy utpekt som «samisk menighet» i Tromsø. Biskopen har pålagt alle 

menigheter å bruke samiske liturgiledd og gjerne salmer i enhver gudstjeneste. Videre ønskes 

kvenske ledd brukt der det er naturlig. Elverhøy menighet utfordres til å implementere noe kvensk i 

gudstjenestelivet. 

Kanskje bør menigheten også tenke samisk kunst inn i bygget. Teste ut joik, gamle salmer i 

læstadiansk tradisjon mm. 

 

 

Onsdag 02.02.2022 

Tilsynssamtale med kantor Erlend Karlsen 

1030 Fagmøte om helhetlig menighetsplan for Elverhøy menighet. 

3 hovedpunkter i Helhetlig menighetsplan. 

-Se: Menigheten og lokalsamfunnet. 

-Vurdere: Hvordan skal vi videreutvikle arbeidet vårt. 

-Handle: Planlegge og gjennomføre menighetens aktiviteter. 

Domprost Stig ledet samtalen. 

Sokneprest Schjøth innledet om bakgrunnen for planen. 

3 hovedkomponenter: 

A)  -Elverhøy som årshjulskirke. 

B)  -Elverhøy som livsløpskirke. 

C) -Elverhøy kirke – kulturarv og hellig rom. 

Viktig med planer, men vel så viktig med prosessen. Se hva menigheten har av ressurser og tilpasse 

aktivitetene deretter. Samt åpne opp for Guds ledelse. 

Domprosten utfordret menigheten til å spisse satsningen i sitt arbeid. Slik f.eks. Kroken menighet er 

«diakonikirke med mange barn og unge» og Grønnåsen er «et vidåpent liberalt rom med god 

forkynnelse». 

Reidar Høifødt: Kunne kirken komme til bydeler langt unna kirken, som f.eks. Strandveien? Og 

kanskje rette seg mot de bemidlede næringslivsfolk og investorer med tematikk rundt økonomisk 

etikk? 

Erlend Karlsen: Kirken er mye mer enn søndagen. Det er mange aktiviteter på hverdagene, og i 

helgene kan det være vanskelig å samle folk. Må også være hverdagskirke. 

Svanhild Posti: Viktig med kvalitet i alle aktiviteter for å formidle budskapet vårt. 

Oddgeir Albertsen: Prosessen viktig. Gir eierskap til planen. Bør spisses så målet blir tydelig. 



 

Biskop Olav. Stell pent med frivillige medarbeidere, det er rekrutterende. Viktig prosess med 

planarbeid. Elverhøy er påmeldt som pilotmenighet for Helhetlig menighetsplan i regi av Kirkerådet. 

Svanhild og Stig: Religion er det sentrale vi holder på med. Betjene menneskers søken og lengsler. 

Kirkerommet og handlinger som åpner opp for undring og kontemplativitet. 

Gro: Trosopplæringsplanen skal revideres. Den har ligget fast i mange år. Nå må vi orientere oss i 

forhold til hva som fungerer og endringer menigheten og samfunnet.  

Erlend: Elverhøy kirke må være et møtepunkt der folk blir sett og ivaretatt.  

Sluttsitat fra tidligere vikarprest Frode Wigum: «Det aller viktigste i arbeidet vårt er konfirmantene». 

De må ha en god opplevelse av konfirmanttiden. Det krever kvalitet og engasjement i undervisningen 

og gudstjenestene. 

Domprosten lover bemanningsressurser til den menigheten som vil satse tungt på barne- og 

ungdomsarbeid. 

Hans Erik: Kirken den er et gammelt hus, men også levende stener. Vi er de levende stenene som 

fyller kirken med liv, mening og innhold. 

 

 

Kl. 1315 Møte mer konfirmanter  

Jill og Erlend ledet en kort liturgisk samling. 

Hans Erik presenterte biskopen og ledet en spørsmål- og svarrunde. 

Spørsmål om himmel og helvete. Godhet og ondskap. Samliv og seksualitet. Gudsbevis. Skaperverket. 

Abort. Homofili. Selvmord. Evolusjonsteorien. Forholdet vitenskap og teori. Pornografi. Forholdet til 

andre religioner. Biskopens Gudsbilde. Fordommer rundt kristen livsførsel.  

 

Kl. 1900 Kulturkveld. «Tromsøs hellige skrin» 

Ledet av sokneprest Schjøth. Medvirkende journalist Johnny Hansen fortalte om Elverhøy kirkes 

historie. Artist Anne Nymo Trulsen sang viser av Erik Bye og fra eget reportoar. Videre formidlet hun  

noen tanker om solosang ved kasualia, særlig begravelser. Kantor Erlend Karlsen spilte til salmesang. 

 

Torsdag 03.02.2022 

Besøk på UNN, Åsgård psykiatriske sykehus. 

Lunchbønn ledet av sykehusprest Ragnhild B Opsahl. 

Møte med preste- og samtaletjenesten. Totalt er det 3 sykehusprester og en sykehushumanist i 

Tromsø- prestene Torbjørn Askevold, Ragnhild Bjørsvik Opsahl, Marie-Louise Impgaard Sørensen og 

humanist……………………………….. 

 



Klinikksjef Eirik Stellander. Psykiater. Forklarte at medisin er bare en av tilnærmingene til pasienter. 

De søker også et åndelig/ holistisk perspektiv i terapien. 

Tidligere klinikksjef Tordis…... Viktig med rolleavklaring. Noen ganger må presten være prest. Andre 

ganger tverrfaglig samarbeid. Tydelighet er svært viktig overfor syke pasienter. 

Fagsamtale innledet av Sykehusprest Torbjørn Askevold. 

Å være prest i psykiatrien er en opplevelse av å fylle ut en rolle som er nødvendig for å vise respekt 

for, og betjene, hele mennesker som står i eksistensielle kriser. Åndelighet, markering og ritualisering 

av  

Ved diagnostisert sorg, er det svært relevant for prester å bistå med i psykisk helsevern. 

Utfordringer knyttet til taushetsplikt, men ønske om tettere tverrfaglig samarbeid ved oppfølging av 

pasienter innen både somatisk og psykiatrisk  

 

Torsdag ettermiddag ulike barne- og familiearrangement: 

Kl. 1630 Familiemiddag. Finnbiff 

Kl. 1715 Samisk babysang, ledet av Johan Mahtte Skum 

Kl. 1730 Knøttekoret, ledet av Kantor Erlend Karlsen 

Kl. 1815 Barnekoret ledet av Kantor Erlend Karlsen 

Det var livlig med mange små og store til middag og korsang. Biskopen deltok aktivt på elle 

aktiviteter og fikk god respons av ungene. 

 

Søndag 6. februar. Visitasgudstjeneste med markering av samefolkets dag. 

Gudstjeneste ledet av soknets prester, Hans Erik Schjøtt, Jill Sæterbø Kjølaas, Marte Holm Simonsen, 

prost Stig Lægdene, Biskop Olav Øygard, Kantor Erlend Karlsen, kirketjener Signor Hansen,  

medliturger Hilde Widding (mr-leder) og Øystein Skille (samisk lesetekst og bønneledd) Solosang ved 

Johan Mahtte Skum. 

Etterfulgt av kirkekaffe og visitasforedrag. 

 

 

 

 


